
1 
 

 
 
VERSLAG d.d. 12 februari 2020 van de vergadering van de informatieve commissie Bestuur, Economie 
en Middelen, gehouden in het provinciehuis van Utrecht  
 
Voorzitter: mw.ir. M. de Widt; 
 
Aanwezig: mw. H. Bruins Slot (gedeputeerde) en ir. R. van Muilekom (gedeputeerde);  
mw. A.C. Boelhouwer (GroenLinks), ing. D.G. Boswijk (CDA), R.G.J. Dercksen (PVV), ing. L.C. van den Dik-
kenberg (SGP), drs. E.H.R. Dinklo (FvD), M.E.J. Eggermont (SP), mw.mr. N.M. Groen MA (GroenLinks), 
mw. N. de Haan-Mourik (ChristenUnie), mw. W.M.M. Hoek (50PLUS), mw. drs. J.P. d’Hondt (PvdA), mw. 
M. Jager (PvdD), V.C. Janssen (VVD), drs. E.A. Kamp (D66), mw. H.J. Keller (PvdD), drs. A.H.L. Kocken 
(VVD), drs. J.H. van Oort (ChristenUnie),  A.G. van Schie (VVD), M. Talhaoui (PvdA), W. Ubaghs (PVV) en 
J.C. van Wijk (FvD); 
 
Van ambtelijke zijde aanwezig: 
Drs. T.J. Dorst (griffier) en mw. G. van Weerd (verslag).  
 
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
1. OPENING EN ALGEMEEN 
1.1  Opening 
De voorzitter opent deze informatieve commissievergadering en heet alle aanwezigen welkom.  
 
1.2 Vaststellen agenda 
De voorzitter deelt het volgende mede: 

- De vragen naar aanleiding van de statenbrief ontslag van een commissielid van de AWB advies-

commissie van PS en GS zijn inmiddels schriftelijk beantwoord. De fracties SGP en PvdA hebben 

aangegeven bespreking niet nodig meer te vinden. Agendapunt 2.1 gaat daarmee van de agenda 

af. 

- In verband met de afwezigheid van gedeputeerde Strijk zijn de vragen en opmerkingen naar 

aanleiding van de statenbrief Kadernota RUD schriftelijk afgedaan. Deze staat nu als agendapunt 

3.1 ter informatie op deze agenda. De statenbrief over de missie naar Guandong is verplaatst 

naar de volgende commissie BEM, wanneer er ook een Statenvoorstel over het Chinabeleid op 

de agenda staat. 

In deze vergadering wordt de spreektijdenregeling gehanteerd.  
 
De heer Van Oort vindt het jammer dat het onderwerp China, vanwege de afwezigheid van één gede-
puteerde, van de agenda verdwenen is. Het college van GS spreekt met één mond. Ook met het oog op 
komend bezoek uit China, was het heel nuttig geweest dat iemand van GS nu het woord had gevoerd. 
Dat hangt niet alleen van gedeputeerde Strijk af.  
 
Gedeputeerde Bruins Slot hoort het signaal van de ChristenUnie en zij zal dat meenemen naar de ko-
mende GS vergadering.  
 
1.3 Verslag informatieve commissie BEM van 8 januari 
Er is geen verslag, want er was geen informatieve commissievergadering.  
 
1.4 Ingekomen brieven 
Geen opmerkingen.  
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2. OPGEWAARDEERDE STATENBRIEVEN, MEMO’S en INGEKOMEN BRIEVEN 
2.1  Statenbrief ontslag van een commissielid van de adviescommissie AWB van PS en GS 
Komt te vervallen.  
 
2.2 Memo 4e kwartaalrapportage 2019 La Vuelta Hollanda 
Vier fracties hebben de volgende schriftelijke vragen gesteld: 
 
De VVD wil graag de kwartaalnieuwsbrief Vuelta Holanda opwaarderen voor bespreking. Aanleiding is 
dat in de nieuwsbrief wordt gerapporteerd over het activatieprogramma. Vanuit een paar gemeenten 
hebben wij gehoord dat die gemeenten door de festivalorganisatie zijn benaderd om -naast de financiële 
bijdrage die de provincie daartoe verstrekt- per kern een financiële bijdrage te leveren. De gemeenten 
hebben de organisatie doorverwezen naar de provincie. We willen graag bespreken hoe hiermee is om-
gegaan door de provincie. 
 
GroenLinks verwelkomt La Vuelta Holanda 2020 als evenement dat verbindt en past bij de ambities en 
beleidsdoelstellingen van de Provincie Utrecht. GroenLinks wil uitdrukkelijk dat het een event wordt 
voor alle Utrechters met activiteiten in de hele provincie en het een voorbeeldfunctie voor duurzaam-
heid krijgt. In de 4e kwartaalrapportage staat dat er stappen gezet zijn om de maatschappelijke ambities, 
duurzaamheid, inclusiviteit, gezond stedelijk leven en economische effecten verder in te vullen. Groen-
Links bedankt het college voor de 4e kwartaalrapportage 2019. We hebben nog de volgende vragen: 
- GroenLinks is benieuwd hoe de gedeputeerde stuurt op een zo verantwoord en duurzaam mogelijk 
fietsevenement? Op welke wijze krijgt dat vorm? 
- Een reclamekaravaan met elektrische voertuigen wordt onderzocht. Zet het college zich ook in om het 
een circulair evenement te maken? Zo ja, welke acties worden daarbinnen genomen? 
- Vliegreizen van delegaties naar Spanje in 2018 en 2019 zijn CO2-gecompenseerd. Het systeem van CO2-
compensatie werkt momenteel onvoldoende, en daarom wordt geadviseerd om meervoudig CO2 te 
compenseren, of bijvoorbeeld rechten te kopen via CarbonKiller.EU. Is het college daartoe bereid? 
- In het lespakket voor basisscholen is ruim aandacht voor duurzaamheid. Is het college bereid om te 
onderzoeken hier ook andere maatschappelijke opgaven, zoals inclusiviteit en zorg voor de natuur, een 
plek in kunnen krijgen? 
- Is het college bereid om ook de niet-doorkomstgemeenten in de provincie Utrecht betrekken bij dit 
evenement? En zo ja, op welke wijze? 
- De Vuelta Fietshubs zijn een van de 139 gehonoreerde projecten (en naar ons weten de grootste). 
Betalen gemeenten een eigen bijdrage voor de Vuelta Fietshubs? Zijn er gemeenten waarvoor dit een 
belemmering vormt om deel te nemen? 
 - In de rapportage staat dat vanwege de overvraging van het beschikbare budget van €600.000,- de 
meeste initiatiefnemers maar een deel van de gevraagde bijdrage ontvangen. Waarom is die keuze ge-
maakt en niet (ook) gekeken naar welke initiatieven het meeste meerwaarde zouden bieden? Wat was 
het kader hiervoor? 
 
De PvdA heeft de volgende vragen. In het stuk is te lezen dat er nog altijd niet het gewenste bedrag van 
6 miljoen euro is opgehaald uit private instellingen, ondanks toename nog tekort van een half miljoen 
euro. Zijn de risico´s voor de provincie Utrecht voldoende afgedekt dat we achteraf niet tegen rekenin-
gen aanlopen? Kunt u ons garanderen dat geen extra gelden naar de organisatie gaan? 
 
FvD heeft de volgende vragen. Er is nu reeds een overvraging van het budget en er wordt gedeeltelijk 
gehonoreerd. Als deze plannen slechts voor een klein deel kunnen worden gefinancierd, schieten ze dan 
niet hun doel voorbij, of kunnen ze het doel wel realiseren? Hoe wordt een debacle van veel van deze 
projecten voorkomen? 
 
Gedeputeerde Bruins Slot reageert op voorgaande vragen.  
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Vragen zijn er gesteld over de doelstellingen van het activatieprogramma. Gedurende de drie maanden, 
voorafgaand aan de Vuelta, wordt getracht zoveel mogelijk maatschappelijke activatie in Utrecht en in 
Brabant tot stand te brengen. Gezond leven en duurzaamheid staan daarbij centraal. PS zijn eerder ge-
informeerd over doel en opzet van het activatieprogamma in de 3e kwartaalrapportage. Uitgangspunt 
van het activatieprogramma is ook dat er cofinanciering van activiteiten plaatsvindt. Er is € 6 ton be-
schikbaar gesteld voor verschillende activiteiten, maar daar moet wel cofinanciering tegenover staan. 
De projectorganisatie ondersteunt met het aangaan van verbindingen en met communicatie. De provin-
cie is partner van de Vuelta en moet ook zorgen voor de verbindingen. Een van de voorbeelden daarvan 
is de fiets hub, dat is een traject van Sport Utrecht waarbij de provincie vanuit mobiliteit de fiets hubs 
nog verder wil ondersteunen. 
Binnenkort vindt er met de doorkomstgemeenten een bijeenkomst plaats over de planning, de beno-
digde inzet, het delen van kennis en het versterken van leuke initiatieven, dat alles om gezond leven en 
duurzaamheid ook in aanloop naar de Vuelta te stimuleren.  
GroenLinks vroeg hoe er op duurzaamheid kan worden gestuurd. Er is een duurzaamheidsstrategie vast-
gesteld. Er is ook een manager  duurzaamheid bij de projectorganisatie aanwezig. Er worden duurzaam-
heidseisen gesteld aan hospitality, kleding en merchandise. Onderdeel van de duurzaamheidsstrategie 
is ook inclusiviteit en zorgen voor de natuur. De duurzaamheidsstrategie valt in drie thema’s uiteen: fit 
voor morgen, iedereen doet mee en zorg voor de natuur. De basisscholen krijgen lespakketten en daar 
zitten voornoemde onderdelen in. 
Bij de activiteiten wordt gekeken naar elementen als circulariteit. Daarvan komt later een overzicht be-
schikbaar. GroenLinks vroeg ook naar de diverse manieren om CO2 te compenseren. De projectorgani-
satie heeft gekozen voor de meest gangbare manier van compenseren, nl. dit te doen bij de daadwer-
kelijk gemaakte vliegbewegingen. 
De PvdA stelde een vraag over de begroting. De gedeputeerde laat weten dat er met een sluitende be-
groting wordt gewerkt. Het geld dat beschikbaar is wordt nu uitgegeven. Er wordt tevens nagegaan of 
er extra geld kan worden binnengehaald. 
 
De heer Kocken laat weten dat, wanneer iets met publieke middelen wordt gefinancierd, en er wordt 
op cofinanciering geduid, dan heeft dat laatste juist geen betrekking op publieke middelen maar op pri-
vate middelen. De VVD was verbaasd toen zij van twee gemeenten hoorden dat er aan hun deur werd 
geklopt met de vraag of gemeenten extra voor de Vuelta kunnen gaan betalen. Dat komt op hem toch 
wat vreemd over. Hoe is dat gelopen? Spreker vernam van de wethouder dat de vragenstellers naar de 
provincie zijn terugverwezen. Hoe wordt daarmee in dit huis omgegaan? Is er extra geld beschikbaar 
gekomen of niet? 
 
Gedeputeerde Bruins Slot deelt mede dat, wat betreft de cofinanciering bij het activatieprogamma, het 
zo kan zijn dat mensen eigen energie inzetten om goede activiteiten te organiseren om zo niet alleen te  
leunen op de financiering van de projectorganisatie. Voor gemeenten ging het niet zozeer om een ver-
zoek om financiële middelen, maar om het activeren van hun lokale netwerk. De provincie betaalt een 
bedrag om een mooie Vuelta te organiseren. Daar houdt de provincie het bij. Willen gemeenten zelf iets 
extra’s voor de Vuelta doen, dan is dat uiteraard mogelijk. Het bedrag voor de provincie staat in ieder 
geval vast en er is geen extra geld vrijgemaakt.  
 
De heer Kocken is daar blij om. Begrijpt de gedeputeerde waar het bedrag van € 7000 per kern, waar de 
Vuelta door heen gaat, vandaan komt? Dat bedrag is namelijk aan gemeenten gevraagd.  
Gedeputeerde Bruins Slot legt uit dat Sport Utrecht aan de provincie gevraagd heeft om mee te denken 
hoe dit voor elkaar te krijgen. Eén van de medewerkers mobiliteit denkt mee en had het plan gemeenten 
aan te schrijven om ook mee te denken. Dit plan is vanuit het enthousiasme van medewerkers ontstaan. 
Als gedeputeerde kiest zij ervoor om gemeenten bij elkaar te brengen, te onderzoeken welke goede 
initiatieven er zijn en hoe activiteiten kunnen worden versterkt.  
 
De heer Kocken is blij met enthousiasme maar begrijpt dat de organisatie niet integraal handelt. 
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Gedeputeerde Bruins Slot deelt die conclusie niet. Zij ziet mensen in de organisatie die met veel enthou-
siasme aan de Vuelta willen meewerken en graag met andere partijen willen meedenken. 
De totale kosten van de fietshub komen overigens uit op € 7000. 
 
Mevrouw Groen vervangt de heer Karatas, die wegens ziekte afwezig is.  
Zij is blij dat de Vuelta veel teweeg brengt, zowel maatschappelijk als economisch. De antwoorden op 
de vragen van GroenLinks over duurzaamheid kan zij wel volgen. Zij begrijpt dat het lastig is om nu indi-
catoren op te stellen maar voor de legacy zou het wel goed om te kijken hoe er kwalitatieve indicatoren 
kunnen worden opgesteld die concreter zijn, dan nu worden teruggegeven. Duurzaamheidsmaatregelen 
kunnen zo in de toekomst worden meegegeven aan sportevenementen en andere evenementen. Het 
zou goed zijn wanneer de Vuelta projectorganisatie daarvoor met de samenwerkende partners iets con-
creets opstelt. 
Met het oog op de legacy, is het mooi dat er in de gemeenten langs de route activiteiten worden geor-
ganiseerd. Toch geldt dat alle gemeenten in de provincie baat zouden moeten hebben van het activa-
tieprogramma. De provincie heeft ook op dat vlak sterk ingezet met de Vuelta. GroenLinks wil hier de 
goede dingen uithalen, om deze later weer te kunnen reproduceren.  
 
Gedeputeerde Bruins Slot merkt op dat er op 8 augustus een toerronde wordt gehouden  voor mensen 
die geen prof zijn. Zij nodigt ook PS-leden van harte uit om mee te fietsen.  
Het is juist dat er geen KPI’s zijn opgesteld voor duurzaamheid, omdat er geen nulmeting is geweest. Bij 
internationale wielerevenementen gebeurt dat niet. Er zal wel worden geëvalueerd op activatieniveau, 
op basis van de beoogde activiteiten van de duurzaamheidstrategie. Daarvoor is een duurzaamheids-
matrix opgesteld en elementen uit die matrix vormen de basis voor de uitvraag naar partijen. 
Wat betreft de lessen uit het activatieprogramma, vindt er zeker evaluatie na afloop plaats zodat daar 
inzicht in ontstaat. Dit wordt o.a. begeleid door de Universiteit van Utrecht.  
 
Mevrouw Groen begrijpt dat er voor duurzaamheidsitems geen nulmeting is bij grote internationale 
sportevenementen. Het zou goed zijn dat wél te gaan doen. Dit is een kans om kaders voor duurzaam-
heid te schetsen zodat deze in de toekomst wel kunnen worden toegepast.  
 
Gedeputeerde Bruins Slot antwoordt dat de evaluatie van activiteiten op duurzaamheid en duurzaam-
heidstrategie zeker lessen moeten opleveren voor andere evenementen, echter, zij kan dat niet in KPI’s 
vatten. Mevrouw Groen heeft de wens een en ander verder te concretiseren: spreekster zal dat meene-
men naar de projectorganisatie.  
 
De heer Eggermont is blij te horen dat er ten aanzien van de Vuelta rekening kan worden gehouden met 
€ 14,4 miljoen. Het moment komt echter dichterbij dat niet meer kan worden uitgegaan van de oor-
spronkelijke ambitie van € 14,9 miljoen, omdat er onvoldoende private middelen kunnen worden bin-
nengehaald. In welke kwartaalrapportage kunnen PS gaan lezen dat die ambitie is losgelaten? 
 
Gedeputeerde Bruins Slot antwoordt dat er nu met de huidige begroting wordt gewerkt. Wanneer er 
extra privaat geld binnenkomt, zal worden bekeken waar dat aan kan worden besteed. De redenering is 
dus andersom dan die van de heer Eggermont.  
 
De heer Eggermont leest in het memo: “Het blijft de ambitie om dit evenement met een begroting van 
€ 14,9 te organiseren.” In feite moet die zin dus worden geschrapt.  
Gedeputeerde Bruins Slot antwoordt dat er begin april 2020 duidelijkheid moet zijn wat betreft de maxi-
maal binnen te halen private financiering. Dat is het punt waarop men zegt: “dat is het dus”.  
 
De heer Boswijk dankt voor deze tussenevaluatie. Het CDA vraagt zich af of er in de toekomst wellicht 
rekening moet worden gehouden met het Corona virus. 
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Gedeputeerde Bruins Slot antwoordt dat er in de organisatie van de Vuelta rekening wordt gehouden 
met diverse scenario’s voor calamiteiten. Op dit moment maakt het Corona virus daar nog geen onder-
deel van uit. Het RIVM is een belangrijke richtinggevende partij als het gaat om het schetsen van de 
risico’s. Dit wordt scherp in de gaten gehouden.  
 
3. TER INFORMATIE 
3.1 Statenbrief ontwerp Kadernota 2021 RUD Utrecht 
In verband met de afwezigheid van Gedeputeerde Strijk, wordt schriftelijk ingegaan op de vragen en 
opmerkingen. 
 
De VVD wil graag de statenbrief Kadernota RUD opwaarderen. In de geschetste ontwikkelingen mist de 
VVD het onderwerp ondermijning. Wij vinden dat de RUD daarin een faciliterende en signalerende rol 
zou moeten vervullen. Met name door het structureel actueel houden van vergunningen kan de RUD 
een bijdrage leveren aan het tijdig in beeld krijgen van malafide bedrijven en activiteiten. Ook de hand-
havers van de RUD zouden alert moeten zijn op signalen van ondermijning, bijvoorbeeld bij bedrijfsbe-
zoeken en signalen van (georganiseerde) milieufraude.  
Hiervoor zou ook de samenwerking met andere handhavers gezocht moeten worden alsmede met op-
sporingsinstanties en de afdelingen veiligheid van gemeenten en provincie. Hoewel dit een zeer actueel 
thema, lijkt de RUD hier geen oog voor te hebben. Wij stellen voor dat de zienswijze van de provincie 
met de punt wordt aangevuld. 
Voor wat betreft de financiën hebben wij de volgende opmerking. De bijdrage van de provincie aan de 
RUD loopt in 2021 met ca. € 0,6 miljoen terug op jaarbasis. Is dit bedrag al verwerkt in de programma-
begroting 2020-2023? Zo nee, laat het College dit voordeel vrijvallen t.g.v. de algemene reserve in de 
concept-programmabegroting 2021-2024? 
 
De ChristenUnie heeft de volgende vragen en opmerkingen.  
In de kadernota schetst de RUD de ontwikkelingen die op de organisatie afkomen. Grote veranderingen, 
vanwege onder andere de Omgevingswet en de energietransitie, vragen meer van de kennis en exper-
tise. Hiervoor zullen normaal gesproken investeringen nodig zijn. Ook het traject ‘Kleur bekennen’ zal 
naar verwachting investeringen vragen. In de kadernota wordt echter gerekend met efficiencywinst. Dat 
leidt tot minder budget. De fractie van de ChristenUnie ziet daar disbalans ontstaan, met gevolgen voor 
de kwaliteit van de dienstverlening en nieuwe taken die vanuit de provincie bij de RUD worden neerge-
legd (bijvoorbeeld de handhaving op het gebied van energie bij bedrijven, zoals besproken tijdens de 
commissiebehandeling van het programmaplan energietransitie). Zeker met het oog op de beeldspraak 
van Berenschot in het rapport dat hier eind vorig jaar werd besproken: als we vragen om een à la carte 
menu dan horen daar niet de financiën voor een hamburgermenu bij. Hoe kijkt de gedeputeerde hier-
naar? Ziet hij de disbalans tussen gevraagde kwaliteit en financiering ook? Zo nee, kan hij dat nader 
uitleggen? Zo ja, op welke wijze is hij voornemens om de balans te herstellen? 
 
3.2 Memo stand van zaken financiële afwikkeling Vijfheerenlanden. 
 
4. SLUITING 
Niets meer aan de orde zijnde, sluit de voorzitter de vergadering.  
 
 
 


